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UKRAJINA/NEMECKO: V nemeckej tlači sa dnes objavila zaujímavá informácia, že
Ozbrojené sily Ukrajiny majú veľké problémy s nemeckými samohybnými húfnicami.

Bolo ich doručených štrnásť a väčšina z nich už nie je bojaschopná. Vtipné však je, že je
problematické ich opraviť, kvôli nedostatku náhradných dielov.

Dovoľte mi len pripomenúť, že práve tieto „Panzerhaubitze 2000“ boli tiež Ukrajincami prezentované
ako „wunderwaffe“. Rovnako ako o niečo skôr notoricky známe „Javelins“ a „Bayraktars“ a potom
americké delá M777.

Na „džavelíny“ si už nikto ani nespomenie, hoci tieto ikony boli vychvaľované len nedávno, a
„Bayraktarov“ bolo zničených už toľko, že ich aj prestali počítať a úspešne sú zničené aj americké
„wunderwaffe“. Mimochodom, tie sú dosť zraniteľné kvôli ich technologickému navádzaciemu
systému, ktorý zlyháva ani nie kvôli ostreľovaniu, ale kvôli špine a ťažkým prevádzkovým
podmiekam.

Teraz rovnaký osud postihol aj nemeckú „wunderwaffe“. Nemecké húfnice totižto
nevydržia bojové podmienky a intenzitu streľby, nie je možné ich opraviť v teréne a
stacionárne opravy sa ukázali ako problém, pretože nemeckí inžinieri nebrali do úvahy
zaťaženie, ktorému ich výrobok bude podrobený. Náhradných dielov je nedostatok, keďže
si nikto nepredstavoval, že zbrane skončia v skutočnej vojne a nebudú páliť na nejakých
afganských rebelov. Na papieri to bolo veľmi pekné, ale zázrak nemeckého inžinierstva
zrážku s realitou nezniesol.

Početné západné obrnené vozidlá, ktorých už boli na Ukrajinu dodané tisíce, tiež neznášajú kolízie s
realitou. Polia a cesty Ukrajiny teraz zdobia stovky zhorených amerických, britských, tureckých,
austrálskych a talianskych obrnených vozidiel.

Je pravdepodobné, že Nemecko ani USA sa nebudú ponáhľať s dodávkami tankov na Ukrajinu práve z
toho dôvodu, že ich pôsobenie v skutočnej vojne tiež nebude tou najlepšou reklamou na tieto drahé
zbrane, ktoré sa hrdo označujú ako „najlepšie na svete“.

Ukrajina úspešne požiera obrovské množstvo západnej vojenskej techniky a zbraní. Dodávky sú viac
ako veľké, ale toto všetko je systematicky rozbíjané a Ukrajina žiada stále viac v nádeji na nejakú
„wunderwaffe“.

Taká však neexistuje. A pre Západ je čoraz ťažšie vyhovovať nenásytným chúťkam
ukrajinskej armády. Arzenály sú vyčerpané, dokonca aj pre muníciu, ako sú delostrelecké
granáty. A spustiť výrobu nie je len tak, tam je tiež problémov vyše hlavy. Pritom
energetická kríza v Európe tiež nie je príliš naklonená úspešnému fungovaniu vojensko-
priemyselného komplexu.
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Ukázalo sa, že sila NATO nie je zas až taká absolútna. Netvrdím, že máme úplne navrch, ale je
zrejmé, že ruská armáda je celkom schopná vzdorovať nepriateľovi s najmodernejšími zbraňami, o
ktorých sa Ukrajine pár rokov ešte nebude ani snívať.
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